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Marzena Domaradzka
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Dopiero w 2014 
roku powiał wiatr 
zmian. A radni na 
wniosek ówczesnego 
dyrektora ZBK 
Grzegorza Olejniczaka 
ustalili 50% upustu, 
które i tak blado 
wypadało na tle 
innych gmin.
Lepiej na swoim
Gdy w marcu 2015 roku Ko-
misja Rozwoju Gospodarcze-
go wskazała, że gmina w la-
tach 2010–2014 sprzeda-
ła znikomą liczbę mieszkań 
komunalnych, zarzucano jej 
pieniactwo. Raport był bezli-
tosny. „Niska sprzedaż  loka-
li mieszkalnych  ukazuje Trze-
biatów, jako gminę, w której 
przemiany własnościowe  nie 
nadążają za ogólną, prezen-
towaną przez zasady ustrojo-
we polityką państwa” brzmia-
ło stanowisko radnych.

Zarządzający lokalami 
w  imieniu gminy Zakład 
Budynków Komunalnych 
zazdrośnie strzegł mienia. 

Sprzedawaliśmy mało i nie-
chętnie. A stawki bonifikat 
zatrzymały się na nieko-
rzystnych pułapach. – Już 
dawno byśmy kupili nasze 
mieszkanie. Ale jak wartość 

wnosiła 100 tysięcy złotych 
to po zniżkach musielibyśmy 
zapłacić 50 tysięcy! – mówi 
małżeństwo z Trzebiatowa, 
prosząc o anonimowość. – 
To było bardzo dużo, gdy 

w tym samym czasie rodzina 
z Gryfic kupowała mieszka-
nie z 90% zniżką! Tak samo 
znajomi z  wojskowych 
bloków, którzy za wykup 
zapłacili 10 tysięcy złotych. 

To wielka różnica. W końcu 
schowaliśmy papiery do szu-
flady i czekaliśmy – dodają 
nasi czytelnicy. 

Własne mieszkanie?  
– nie w Trzebiatowie
TRZEBIATÓW. W czasie gdy w Gryficach można było kupić własne „M” nawet z 90% 
bonifikatą, gmina Trzebiatów zazdrośnie strzegła swojego zasobu  mieszkaniowego. 
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Port jak perła  
bez oprawy 

„Ostry z Natury” 
już w tę sobotę 
w Dwójce 
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 Nie wierzę w de-
mokrację. Zwłaszcza 
w Polsce. Te całe pro-
testy KOD. To nic nie 
da. Nie wierzę także 
w uczciwość wyborów, 

których wyniki można zafałszować. Do referen-
dum tak jak na wybory nie pójdę. 
Mateusz Jureczka 

 Nie chodzę na 
wybory. Nie interesuje 
mnie kto startuje, kto 
kogo reprezentuje. Nie 
wierzę w to, że obywatel 
ma jakiś wpływ na 

rzeczywistość. Bo wybory to jedno, a codzienne 
życie różni się od tego, co nam obiecują.  
Karolina Stręk

 Brałam udział 
w wyborach. Pójdę 
również na referendum 
w sprawie odwołania 
burmistrza. Chcę się 
mieć swój głos w tej 

sprawie. Skorzystać z niego. Zaznaczyć swoją 
obecność. Myślę, że pora na zmianę.    
Zuzanna Pilch

Czy młodzi z Trzebiatowa chodzą na wybory? Czy wezmą udział w referendum?

Trzy ofiary czołowego zderzenia
PŁOTY. Nie żyje 
trzech pasażerów 
podróżujących 
Volkswagenem 
Passatem, który 
zderzył się 
z ciężarówką na 
krajowej szóstce.

Do zdarzenia doszło na 
trasie Wicimice – Modlimo-
wo. Na miejscu zmarły  dwie 
osoby. Kolejna w szpitalu. 

Piątek – 12 luty godzina 
19.00. Kierujący cięża-
rówką widzi wyprzedzające 
na „trzeciego” auto. Pró-
buje uciekać na pobocze. 
Nie ma szans. Potężne ciel-

sko wbija się w Volkswagena 
Passata. – Kierujący samo-
chodem osobowym nie 
zdołał zakończyć manewru 
wyprzedzania, co w kon-
sekwencj i  skutkowało 
czołowym zderzeniem z cię-
żarówką – tłumaczy Zbigniew 
Frąckiewicz, oficer prasowy 
KPP w Gryficach. 

Na miejscu ginie dwóch 
pasażerów Volkswagena. Ze 
zmiażdżonego wraku stra-
żacy wydobywają kolejne 
osoby. Troje mężczyzn 
w stanie ciężkim zostaje 
przetransportowanych do 
szpitala w Gryficach. Jeden 
z nich – 37 latek – umiera 

po północy. Kierowca tira, 
który także został zatrzy-
m a ny  na  obser w a c ję 
– jest w szoku. Tłumaczy, 
że próbował wszystkiego, 
by uniknąć zderzenia 
z osobówką. Wyprowadził 
ciężarówkę na pobocze, 
która w poślizgu przewró-
ciła się na bok. Jak ustalił 
nieoficjalnie Puls Miasta, 
pasażerowie Volkswagena 
mogli skorzystać z usługi 
„bla bla car”, czyli jechać 
z kierowcą, który zaofero-
wał miejsca w swoim aucie. 
To wersja, której na tę 
chwilę nie potwierdza poli-
cja. mada 

Drodzy 
Czytelnicy!

Po  t y g o d n i o w e j , 
w y p o c z y n k o w e j 

dla Pulsu Miasta przer-
wie oddajemy w Wasze 
ręce ósmy numer tygod-
nika. Gdy domykaliśmy  
wydanie za oknem sza-
lała śnieżyca.  I  choć 
„zasypało mnie wszystko 
na bia ło”  jak  śpie -
wał Andrzej Rosiewicz 
niektórym już wieje 
wiosenny wiatr. Ba – 
wiatr zmian i odnowy. 
W tym numerze czuć to 
szczególnie. Zwłaszcza 
w  obszernym l iście 
inicjatorów referen-
dum, którzy wierzą, 
że Trzebiatów stoi na 
progu wielkiej zmiany. 
Napięcie wywołane 
finałowym odliczaniem 
czuć wyraźnie na ulicach, 
w sklepach  i urzędach. 
Z łoś l iwi  mówią ,  że 
wybory i   referenda 
powinny trwać nieus-
tannie. Bo tylko wówczas 
władze zwiększają swoją 
aktywność. Tymczasem 
w Trzebiatowie słychać 
przysłowiowy „łabędzi 
śpiew”. Nagle burmistrz 
zaprasza na konsultacje 
społeczne, spotkania 
w sprawie programu 500 
Plus, a z krótkiego filmiku 
nawołuje do spokoju! 
Bo tego właśnie temu 
miastu potrzeba. A może 
przekornie rzeknijmy - 
dość spokoju, który zni-
eczula i usypia. Może 
pora przerwać zimowy 
sen? I ruszyć z obywa-
telską mocą, by uśpione 
miasto zaczęło wresz-
cie żyć.

Marzena 
Domaradzka Kierowca Volkswagena wyprzedzał na „trzeciego”. Auto 

zderzyło się czołowo z ciężarówką.   Foto: czytelnik

Upadek gminnego kolosa
TRZEBIATÓW. 26 stycznia Sąd Rejonowy w Szczecinie ogłosił upadłość układową 
Zarząd Budynków Komunalnych w Trzebiatowie. A gminna spółka wciąż karmi się 
pieniędzmi wspólnot. 
Marzena Domaradzka
redakcja@pulsmiasta.info

W ciągu 30 dni prezes 
ma obowiązek 
powiadomienia 
mieszkańców 
o upadłości oraz 
o tym, co stanie się 
z długiem ZBK.
To już jest koniec
Sąd podczas trwającego 
od listopada postępowania 
upadłościowego zobowią-
zał ZBK do przedstawienia 
planu naprawczego.  Pisa-
liśmy już w Pulsie Miasta, 
że spółka winna jest trze-
biatowskim wodociągom 
ponad milion złotych. Dług 
na funduszach remonto-
wych wspólnot to prawie 0,5 
mln złotych. W sumie należ-
ności wynoszą 3 mln złotych! 
Na razie nie wiadomo – jaki 
ruch mają wykonać wspól-
noty, którymi zarządza ZBK. 
Czy indywidualnie wystę-
pować do sądu o odzyska-
nie należności? Prezes ZBK 

na jednym ze spotkań tłu-
maczyła, że spółka bierze 
na siebie wierzytelności za 
wodę. Pytanie czy dotyczy 
to wyłącznie lokali gmin-
nych czy wszystkich. – Pani 
prezes w ciągu 30 dni musi 
powiadomić mieszkańców 
o upadłości, a także o tym, 
co z  zadłużeniem – mówi 
Maria Januszewicz, nadzor-
ca sądowy ze Szczecina.

Nadal się zadłużają
„Puls Miasta” dotarł do nie-
oficjalnych informacji, z któ-
rych wynika, że ZBK nadal 
zadłuża się  wobec wspól-
not. Od stycznia należność, 
którą spółka jest winna wo-
dociągom z tytułu zarządza-
nia wspólnotami (pieniądze, 
które mieszkańcy płacą za 
wodę) wzrosła o 108 tys. zło-
tych i wynosi już blisko 850 
tys. złotych (na 31.12.2015 
była to kwota 740 tys. zł). Wy-
chodzi, więc na to, że ZBK nie 
zmienia polityki i pieniądze, 
jakie otrzymuje od wspól-
not „przejada” na bieżą-

ce potrzeby: opłaty, media, 
przeglądy techniczne, pensje 
pracowników. Choć teraz 
podpisał z  gminą nową – 
korzystniejszą umowę na 
administrowanie lokalami. 
Rodzi się pytanie: jaką część 
długu wobec ZWIK stano-
wią należności od lokato-

rów mieszkań komunalnych, 
którzy zalegają z opłatami 
czynszu, a  jaką od wspól-
not? – Teraz panuje chaos 
informacyjny. Prezes mówi, 
że ZBK bierze na siebie dług 
za wodę. Ale czyj dług? Za 
lokale gminne? Czy za wspól-
notowe? Czy wspólnoty mają 

osobno bić się o swoje pie-
niądze i pisać do sądu? I to, 
co najważniejsze – co z dłu-
giem na funduszu remonto-
wym? Czy ludzie także mają 
pisać o jego zwrot? – pyta 
Maria, jedna z mieszkanek 
wspólnoty (nazwisko do wia-
domości redakcji). l

30 dni ma prezes na powiadomienie o upadłości oraz o tym, jak zostaną uregulowane wierzytel-
ności wobec dłużników.  Foto: MADA
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Dziwna polityka 
Do sierpnia 2014 roku 
w  gminie obowiązywa-
ła stawka wykupu z bonifi-
katą na poziomie do 60% 
procent. Przejmujący stery 
w  spółce mieszkaniowej 
Grzegorz Olejniczak przeko-
nał radę do uchwały w spra-
wie 50% upustu. Większe 
obniżki jego zdaniem nie 
byłyby dobre. Parę miesię-
cy temu  tłumaczył, że duże 
miasta odchodzą od polityki 
masowej sprzedaży. – Wiele 
jest osób, które po wykupie 
mają kłopot z utrzymaniem 
zasobu, dotyczy to zwłasz-
cza wspólnot – mówił w roz-
mowie z  gryfickim.info. – 
Wprowadzona w sierpniu 
2014 roku uchwała pozwo-
liła kupować trochę taniej, 
zwiększyła m.in. bonifikatę 
do 50% za remonty wykona-
ne przed kupnem. W sumie 
przy jednorazowym kupnie 
za gotówkę mieszkanie 
mogło być tańsze o maksy-
malnie 40% – tłumaczył. 

Okazuje się jednak, że 
duże metropolie szybko 
wróciły do polityki wielkiej 
wyprzedaży. Łódź, która 
w 2014 wstrzymała wykupy 
z bonifikatą 90% w począt-

kach  2015  ponownie 
„uwolniła” wykupy. Miasta, 
ale też małe gminy jak Gry-
fice czy Płoty zrozumiały, 
że utrzymanie potężnego 
zasobu mieszkalnego cią-
gnie ich budżety na dno. 
– Wprowadzenie mak-
symalnej 95% bonifikaty   
przy sprzedaży  mieszkań 
gminnych byłoby nie tylko 
realizacją idei  powszech-
nego uwłaszczenia, ale także  
najlepszym ze sposobów  
zminimalizowania  kosz-
tów społecznych związanych 
z  kryzysem zarządzania  
mieszkaniami gminnymi.  
Pozwólmy ludziom być 
właścicielami, a nie zakładni-
kami mieszkań należący do 
gminy – uważa Jacek Wolski, 
rzeczoznawca majątkowy 
oraz doradca restruktury-
zacyjny.

Powiało zmianami
Po naciskach rady jesienią 
ub. roku podjęto uchwałę, 
w której ustala się stawki 
bonifikaty na poziomie 
80%. Choć zdaniem specja-
listów to wciąż mało w sytu-
acji, gdy Kamień Pomorski 
czy nieduży Wolin zdecy-
dowały się na maksymal-

ne obniżki. – Nie dość, że 
przez dziesiątki lat dbali-
śmy o te mieszkania, robi-
liśmy remonty, naprawy, to 
tyle samo odmawiano nam 
prawa do kupna. Choć i tak 
dbamy o to jak o swoje – 
mówią lokatorzy z dziesią-
tek mieszkań należących 
wciąż do gminy. W sumie 
w  zasobie komunalnym 
pozostaje wciąż około 1000 

mieszkań. W 2015 roku zło-
żono zaledwie 9 wniosków 
o wykup. Po jesiennej zmia-
nie uchwały pojawiły się 
kolejne. 

„Polityka gminy od 1997 
roku była zbyt  zachowaw-
cza, co w efekcie   przełożyło 
się na brak zainteresowa-
nia w kupowaniu mieszkań, 
coraz gorszy stan nieru-
chomości  mieszkaniowych  

administrowanych  przez 
ZBK, a w efekcie coraz droż-
szy i nieefektywny sposób 
zarządzania – pisali w swoim 
raporcie przed niespełna 
rokiem radni z  Komisji 
Gospodarczej nie przewi-
dując nawet w najśmielszej 
wizji, że pół roku później 
z wielkim hukiem upadnie 
przysłowiowy kolos na gli-
nianych nogach. l

R E K L A M A

Pierwszy 
wyrok w trybie 
wyborczym

TRZEBIATÓW. 
Sąd Okręgowy 
w Szczecinie nakazał 
Stanisławowi 
Szydłowskiemu, 
redaktorowi 
naczelnemu „Gazety 
Trzebiatowskiej 
Regionalnej” 
sprostowanie 
nieprawdziwych 
informacji dotyczący 
Bogdana Malika.

Gazeta opublikowała nie-
prawdziwe informacje, 
jakoby Malik był członkiem 
PO. 

Informacja padła w tek-
ście zatytułowanym „Ogon, 
który trzęsie psem”, który 
opublikowano 8 stycznia ub. 
roku. Autor publikacji – Gall 
Anonim – stwierdził w nim, 
że Malik jest członkiem 
Platformy Obywatelskiej. 
S. Szydłowski musi w naj-
bliższym wydaniu gazety 
zamieścić sprostowanie 
opatrzone swoim imieniem 
i nazwiskiem, w którym poin-
formuje, że „Bogdan Malik 
– przedstawiciel  grupy inicja-
tywnej referendum nie jest 
członkiem koła partyjnego 
PO”. mada

mieszka-
nia będące 
własnością 

gminy  Trze-
biatów

w najmie

mieszkania 
wojskowe 

(WAM)

Mieszkania 
Agencji Nieru-

chomości Rolnej, 
PKP, przed-
siębiorstwa 
państwowe

Spółdzielnia  
mieszkaniowa

(Nad Regą)

wartość lokalu 100.000 zł 100.000 zł 100.000 zł

na żąda-
nie  członka 
spółdzielni  

nieodpłatne 
przeniesie-
nia prawa 
własności 

mieszkania

bonifikata
(dla miesz-

kań gminnych  
uchwała obo-

wiązywała do 31 
grudnia 2015 r.)

50% 90% 95%

do zapłacenia 50.000 zł 10.000 zł 5.000 zł

bonifikata  
aktualna

(obowiązuje od 31 
grudnia 2015 r. )

80% 90% 95 %

do zapłacenia 20.000 zł 10.000 zł 5.000 zł 0 zł

CIĄG DALSZY ZE STR. 1

Własne mieszkanie? – nie w Trzebiatowie
CENY WYKUPU MIESZKAŃ W GMINIE TRZEBIATÓW DO 2015 r.
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Szklane domy doktora 
Matusewicza
TRZEBIATÓW. W przededniu referendum, chwilę po tym, gdy do mieszkańców dotarły 
powiadomienia o 20% podwyżce czynszu a sąd ogłosił upadłość ZBK, Zdzisław Matusewicz raczy 
ludzi wizją tramwajów i biznesów wodnych. 
Marzena Domaradzka
redakcja@pulsmiasta.info

Opowieść o „Strategii 
Gminy Trzebiatów" 
miejscami przypomi-
nała fantasy – mówią 
uczestnicy spotkania 
z burmistrzem, które 
miało mieć charakter 
konsultacji społecz-
nych. 

O strategii, gdy płonie las
Temperatura związana z re-
ferendum sięga zenitu. Bur-
mistrz ostatnim rzutem na 
taśmę próbuje zaskarbić 
sobie odrobinę przychylno-
ści ze strony mieszkańców. 
Nagrywa więc filmik apelu-
jąc o spokój i przekonując, 
że w tle toczy się awantu-
ra, którą prowokują ludzie 

chcący przejąć władzę. Kry-
tycy nie docenią tego gestu 
pojednania. Nie zostawią 
przysłowiowej suchej nitki 
na autorze. Burmistrz za-
prasza również do konsul-
tacji społecznych w sprawie 
„Strategii Gminy Trzebiatów”. 
W tle trudnych dla miasta wy-
darzeń, gdy do większości 
gminnych mieszkań zapukał 
już listonosz z powiadomie-
niem o 20% podwyżce czyn-
szu, a sąd w Szczecinie ogłosił 
upadłość ZBK, Zdzisław Ma-
tusewicz raczy społeczność 
wizją „gminy na wodzie”. 
Snuje opowieść o strategii, 
która jak zaznacza jest do-
piero w fazie planu. Ale już 
za chwilę – zapewnia – zo-
stanie przekuta w konkret-
ną listę zadań.  

Mieszkańcy dowiedzą 
się także, że obwodnica 

jest ważna, i starówka jest 
ważna. I rewitalizacja także!  
Burmistrz wspomni również 
o strefie ekonomicznej, którą 
zamierza stworzyć, nawet 

choćby dla jednego inwe-
stora. – To jakiś ponury żart 
– zauważają goście spotka-
nia. – Pan Matusewicz od 
2014 roku mówi o strategii, 
która powinna być napisana 
2 lata temu. Dziś powinni-
śmy mieć projekty pod kon-
kretne programy. Pieniądze 
dla Trzebiatowa są stracone. 
Burmistrz mówi ludziom 
oczywistości. Każdy, kto 
spaceruje po ulicach widzi, 
co doskwiera temu miastu. 
Gwoździem programu jest 
wizja strefy ekonomicznej. 
Gryfice borykają się z bra-
kiem inwestora od lat. Ist-
nieje zagrożenie, że będą 
musiały oddać dofinanso-
wanie, które wydały na pro-
jekt strefy – mówią czytelnicy 
Pulsu Miasta, którzy uczest-
niczyli w spotkaniu.

W oparach fantasy
O  tym, że przyszłością 
gminy jest turystyka. 
A wioski satelickie położone 
do 5 km od morza powinny 
stawiać na agroturystykę, 
wreszcie o utopijnej wizji 
biznesu na wodzie oraz mi-
tycznym przedsiębiorcy, 

który postawi pięciogwiazd-
kowy hotel w Mrzeżynie – 
opowiadał Zdzisław Matu-
sewicz, kołysząc zebranych 
w  oparach swojej wizji 
„szklanych domów”. 

– Burmistrz mówił tak, 
jakby był rok 2010 a on wła-
śnie wygrał wybory. Zapo-
mniał, że agroturystyka 
w takich miejscowościach 
jak Nowielice, Włodarka, 
czy nawet Roby i Trzebusz – 
radzi sobie nieźle, potrzeba 
tam jednak dobrych dróg. 
W tym czasie jednak trwała 
walka o drogę do Bieczyna. 
Zapomniał, że jak się chce 
zapolować na grubą rybę od 
hotelu trzeba zrobić, choć 
jedno, nowoczesne zejście 
na plażę – mówią ludzie.

Jedna ze słuchaczek, 
która po godzinie opuściła 
spotkanie dodaje: Zamiast 
o  tym, dlaczego dostali-
śmy takie podwyżki czyn-
szu i kto ponosi winę za 
upadłość ZBK, dowiedzia-
łam się, że mamy niewyko-
rzystaną Regę i że pan bur-
mistrz będzie zabiegał o to, 
by jakiś prywatny przed-
siębiorca zechciał łaskawie 
kupić za unijną kasę tramwaj 
wodny. Choć latem taki sam 
musiał zatrzymać się przed 
mostem koło Biedronki, bo 
był za wielki. A także o pętli 
„czterech wód”, czyli, że 

jakby przekopać kanał starej 
Regi w Mrzeżynie to będzie 
można tam pływać. I że to 
zrealizuje firma przy okazji 

budowy Nord Streamu. Naj-
lepszy był pomysł, by wła-
ściciele działek nad rzeką 
zakupili sobie nieduże łódki 
i pływali nimi wożąc tury-
stów z Mrzeżyna do Trzebia-
towa. Miałam wrażenie, że 
jestem w świecie „fantasy” 
– dodaje.

Ambitnie ale nierealnie!
– To bardzo ambitne plany, 
ale nie na dzisiaj – mówił 
podczas spotkania Lech Mi-
chalak. – Jestem przewod-
nikiem w Trzebiatowie, jest 
nas ponad 20. (...) Co ja się 
nasłucham od turystów (...) 
Wstyd mi poprowadzić ich 
tym naszym słynnym „Szla-
kiem Słonia” – mówił, do-
dając, że spacer w  okoli-
cy murów obronnych to 
droga pełna wykrotów, wy-
rwanych płyt i kamieni. – 
Czy nie można byłoby zrobić 
tego na dzisiaj? To nie jest 
chyba duży nakład. Posłu-
chajcie, co mówią turyści? 
(..) Nic ująć, nic dodać. Bra-
kuje gospodarza! – dodaje 
przewodnik, uwagi kieru-
jąc do burmistrza, a także 
do rady. l

„
Ta strategia to 

żart. Dziś powinny 
być już napisane 

konkretne wnioski 
pod projekty. Pie-
niądze są już stra-

cone”

„
Burmistrz będzie 

zachęcał  
właścicieli działek 

nad Regą do kupna 
niedużych łodzi, 

by wozić nimi 
turystów".

Burmistrz Zdzisław Matusewicz od 2014 roku opowiada o stra-
tegii dla gminy, której wciąż nie przekuto w listę konkretnych 
zadań.

R E K L A M A

Spotkania informacyjne w sprawie referendum!

Inicjatorzy referendum w sprawie odwołania bur-
mistrza Zdzisława Matusewicza zapraszają serdecz-
nie mieszkańców na spotkania informacyjne, które 
odbędą się w najbliższy poniedziałek 22 lutego o godzi-

nie 18.00 w zespole szkół na Placu Lipowym w Trzebiatowie. A także 
w piątek – 26 lutego o godzinie 18.00 w pałacu w Trzebiatowie. 
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Kim jest burmistrz?
Chcemy w  obiektywny 
sposób pokazać, jakim 
człowiekiem jest Pan Zdzi-
sław Matusewicz, co obie-
cał mieszkańcom naszej 
gminy startując dwukrotnie 
w wyborach na burmistrza, 
jak przez ten czas działał 
i sprawował swój urząd, ile 
dokonał. 

Mamy nadzieję, że dzięki 
temu materiałowi lepiej zro-
zumiecie motywy, jakimi się 
kierowała grupa organizująca 
referendum, że przekonacie 
się, iż nie chodzi o walkę dla 
walki, o pozbawienie stano-
wiska z „politycznych” powo-
dów rzetelnego człowieka, 
o zniszczenie go i zastąpie-
nie kimś innym, „wygodnym”. 

Liczymy, że przekonacie 
się, Iz zmiana na stanowisku 
burmistrza Trzebiatowa to 
konieczność, to dla dobra 
nas wszystkich, że to nie 
fanaberia grupki zaślepio-
nych żądzą zemsty ludzi, jak 
mówią niektórzy zwolennicy 
Burmistrza Matusewicza. 

W ramach akcji referen-
dalnej poparło naszą inicja-
tywę 2 tysiące mieszkań-
ców Trzebiatowa składając 
swoje podpisy na listach 
poparcia. To bardzo dużo 
zważywszy, że podpisy były 
zbierane tylko przez ok. 2 
tygodnie i do tego w niety-
powym okresie, bo świą-
teczno-noworocznym. Wiele 
osób przy tej okazji wyra-
żało swoją krytykę wobec 
Burmistrza. Dawało przy-
kłady działania na szkodę 
naszego samorządu, mówiło 
o dziwnych decyzjach czy nie 
liczeniu się z ludźmi. Co cie-
kawe wiele z tych osób to ci, 
którzy w ostatnich samorzą-
dowych wyborach głosowali 
na Matusewicza. Dziś mówią 
„on nas zawiódł”. Docierają 
do nas kolejne osoby, które 
chcą dołożyć swoje pod-
pisy poparcia, choć już ich 
nie zbieramy. Świadczy to 
o tym, jak wiele osób poru-
szyła nasza akcja.

Apelujemy do wszystkich 
Państwa abyście w całej tej 
sprawie kierowali się racjo-
nalnymi argumentami, aby-
ście oceniali trzeźwo czyny 
i fakty, i nie dali się zwieść 
ładnymi wypowiedziami i  
pustymi słowami, hasłami 
i sloganami albo kolejnymi 
deklaracjami, zapewnie-
niami oraz obietnicami Bur-
mistrza i jego otoczenia.

Apelujemy szczególnie 
do tych, którzy się wahają, 
nie mają swojego zdania. 
Być może szczególnie Wam 
to opracowanie pomoże 
podjąć decyzję.

My, organizatorzy refe-
rendum twierdzimy, że już 
odnieśliśmy pierwszy mały 
sukces. Dzięki naszej akcji 
tematy dotyczące stanu, 
w jakim obecnie jest nasza 
gmina, poziomu zaspoka-
jania zbiorowych potrzeb 
mieszkańców, gminnych 
finansów i  naszych pro-
blemów w tym obszarze 
czy jakości sprawowania 
władzy stały się mocno żywe 
w naszej społeczności. Miesz-
kańcy rozmawiają o tym, 
oceniają, bardziej, niż kiedy 
indziej interesują się i anga-
żują w sprawy gminne. To 
dobrze, bo rośnie świado-
mość obywatelska, prze-
konanie, że nie jesteśmy 
bezradni, że coś wspólnie 
możemy. Jest też szansa na 
lepsze wyborcze rozstrzy-
gnięcia w kolejnych samo-
rządowych wyborach.

Drogi Mieszkańcu naszej 
gminy, nie pozostań obo-
jętny! Bez Twego głosu 
w dniu referendum nie 
zmienimy na lepsze naszej 
rzeczywistości. A bylejako-
ści, miernoty, nieliczenia się 
z nami i marnotrawstwa 
naszych wspólnych pienię-
dzy mamy już dosyć!

Co Burmistrz obiecał 
i deklarował ubiegając się 
o  najwyższe stanowisko 
w gminie?

W  liście otwartym do 
mieszkańców gminy z listo-

pada 2010 roku, kiedy było 
wiadomo, że Pan Matuse-
wicz wszedł do drugiej tury 
wyborów o  fotel burmi-
strza, apelował: „Wybierzmy 
lepsze jutro i dla siebie i dla 
nas wszystkich”. Deklaro-
wał, że nie jest politykiem 
i nie ma politycznych ambi-
cji. Oświadczał: „Jestem spe-
cjalistą w dziedzinie samo-
rządu terytorialnego i wiem, 
jak poprawić jego funkcjono-
wanie w Naszej Gminie. (...) 
Znam się również na pozy-
skiwaniu funduszy UE”. 

W tym samym liście skar-
żył się na brudną kampanię, 
opluwanie go, kłamstwa, 
rozsiewanie plotek i pomó-
wień mających go osłabić. 
Groził swoim przeciwnikom 
procesami sądowymi a zasą-
dzone zadośćuczynienia 
finansowe zamierzał prze-
znaczyć na remonty świetlic 
w gminie, przedszkola i inne 
społeczne cele. Dodatkowo 
deklarował: „Ja nie będę 
używał podobnych, nieczy-
stych środków (...)”

W  liście nie znajdziecie 
żadnych konkretnych wybor-
czych obietnic chyba, że do 
takich zaliczymy informację:  
„(...) sądzę, że trzeba będzie 
wzmocnić przedszkola, szkoły 
i pomoc zdrowotną w gminie”. 
Z. Matusewicz obiecywał po-
nadto, że nie zlikwiduje Straży 
Miejskiej, że nie będzie zwal-
niał urzędników ani kogo-
kolwiek w innych gminnych 
jednostkach obiecując, że ze 
wszystkimi będzie pracował 
ciężko dla dobra wspólnego.

Puste deklaracje
Po 4 latach urzędowania 
Burmistrz Matusewicz na 
łamach Trzebiatowskiej 
Gazety Regionalnej (nr 21 
z 17.10.2014) podsumował 
swoją kadencję i  podał 
plany na przyszłość. Za 
największy plus uznał od-
zyskanie stabilności finan-
sowej przez gminę i przygo-

towanie  strategii rozwoju 
oraz projektu kontraktu sa-
morządowego. Kolejne suk-
cesy to wydłużenie sezonu 
turystycznego, uruchomie-
nie kilku nowych imprez 
o skali co najmniej regio-
nalnej i nowy wizerunek 
gminy na miarę XXI wieku. 
Burmistrz napisał: „Nie je-
steśmy już powiatowym za-
ściankiem tylko prężną gminą 
rozpoznawalną w kraju i poza 
nim”. Przykłady na minus, 
o które poprosił redaktor to: 
„(...)  utrzymujące się podzia-
ły polityczne w gminie pod-
trzymywane przez poprzed-
nika… Nie udało mi się też 
wdrożyć paru przedsięwzięć, 
bo zabrakło czasu”. Dalej bur-
mistrz chwali się, że praca na 
uczelni bardzo mu pomogła 
w  pełnieniu funkcji i  tylko 
dzięki temu, że jest ekspertem 
od samorządu terytorialnego 
widzi „kierunki rozwoju gminy 
i potrzebne działania”.

Burmistrz zapytany o plany 
na następną kadencję od-
powiada: „Praca i  jeszcze 
raz praca. Musimy skorzy-
stać z nowej perspektywy fi-
nansowej UE. Musimy pod-
nieść naszą gminę na wyższy 
poziom, i oferty turystycznej 
i  atrakcyjności życia w  niej 
(...) Trzeba znaleźć inwesto-
rów strategicznych  dla dużej 
zmiany w Mrzeżynie… Dobrze 
skomunikowane z  wybrze-
żem wsie staną się ośrodka-
mi agroturystyki (...) Musimy 
zatrzymać młodych to znaczy 
podnieść atrakcyjność życia 
i pracy tu. Pragniemy upięk-
szyć Trzebiatów.”

Szanowni Mieszkańcy! 
Czy realia potwierdzają to, 
co deklarował i  obiecywał 
burmistrz? Ile tak naprawdę 
zrobił dla nas ten super eks-
pert i specjalista od samo-
rządu przez ostatnie 5 lat? 
Czy nie stajemy się faktycz-
nie powiatowym zaściankiem 
i coraz bardziej podupadłą 
gminą w kraju, chociaż mamy 
olbrzymi potencjał? I  ten  
ludzki i w postaci historycz-
nego, pięknego miasta, dziś 
mocno zaniedbanego a także 
w postaci cennego, sporego 
kawałka wybrzeża, z Mrzeży-
nem i Rogowem. Spróbujcie 
odpowiedzieć sobie uczciwie 
na te pytania. 

My, inicjatorzy referen-
dum, nie widzimy niestety 
żadnej istotnej stabilizacji 
finansów. Widzimy raczej 
problemy ze spinaniem 

rocznych budżetów i brak 
gospodarnego podejścia 
do wydatków. Nie dostrze-
gamy żadnego wydłużenia 
sezonu czy intensywnego 
poszukiwania inwestorów 
dla Mrzeżyna czy Rogowa. 
Ogłoszenia w  gazetach 
o działkach nad morzem 
były dobre, ale wiele lat 
temu. Nie doświadczamy 
póki co żadnych korzyści ze 
strategii, która wg nas jest 
czystą teorią pasującą do 
wielu gmin i nie zawiera żad-
nych recept na nasze pro-
blemy. Nie widzimy zapo-
wiadanej ciężkiej pracy 
Burmistrza, boimy się, że 
pod jego wodzą stracimy 
raczej szanse na unijne pie-
niądze niż pozyskamy duże 
sumy. Zamiast być bardziej 
rozpoznawalną gminą coraz 
mniej o nas słychać i coraz 
mniej nas widać. Zamiast się 
rozwijać my się cofamy. I to 
dlatego nie ma inwestorów 
a młodzi emigrują zagranicę 
nie widząc w naszej gminie 
szansy na normalne życie.   

Dokąd zmierza nasza 
gmina?
Szanowni Państwo, czy 
patrząc na dotychczasowe 
poczynania Pana Burmi-
strza Zdzisława Matusewi-
cza potraficie odpowiedzieć 
sobie na pytanie, jaka jest 
wizja rozwoju naszej gminy, 
dokąd tak naprawdę zmie-
rzamy, jakie są nasze cele, 
które chcemy osiągnąć? 
Czy mieliście kiedykolwiek 
okazję zobaczyć na papie-
rze albo w Internecie jakiś 
spójny, logiczny plan Bur-
mistrza, z którego by wyni-
kało, jakie są największe 
potrzeby nas mieszkańców 
i jakie są priorytety w zała-
twianiu naszych licznych 
problemów? 

Czy kiedykolwiek Bur-
mistrz pochwalił się jakimś 
planem strategicznych 
zadań do realizacji czy 
potrzebnych gminie inwe-
stycji? Czy nasze społeczeń-
stwo wie, na co chcemy 
w tym ostatnim rozdaniu 
unijnych pieniędzy pozy-
skać fundusze? Czy Bur-
mistrz pokazał w  ciągu 
tych 5 lat swoich rządów jak 
zamierza wykorzystywać 
nasze największe atuty, 
czyli nadmorskie położenie 
z Mrzeżynem i Rogowem 
oraz potencjał zabytkowej 
trzebiatowskiej starówki? 

A może chociażby w rzeczy-
wistych, codziennych dzia-
łaniach Burmistrza można 
dostrzec jakiś sens i logikę? 

Smutna prawda jest 
taka, że nie ma żadnych 
planów, żadnej strate-
gii działania. Jest admini-
strowanie gminą z dnia na 
dzień i to na marnym pozio-
mie. Nie ma żadnych inwe-
stycji, nie rozwijamy się, 
inni nas prześcigają.

Zaniedbany pas nadmor-
ski, podupadające miasto, 
wioski – szczególnie te pope-
geerowskie – zostawione 
samym sobie, uciekająca 
za pracą zagranicę mło-
dzież i starsi, zwijający się 
z braku warunków i klimatu 
mały i średni biznes, inwe-
storzy omijający nas szero-
kim łukiem, byle jaka infra-
struktura drogowa, ponad 
10 milionów złotych wyda-
wanych co roku na pomoc 
społeczną, bardzo kosz-
towna oświata mimo znacz-
nego spadku liczby uczniów, 
walące się komunalne 
budynki i kolejka 250 rodzin 
oczekujących na mieszkania, 
kosztowna i nadmiernie roz-
budowana administracja – 
to rzeczywisty i prawdziwy 
obraz naszego samorządu. 

Możemy zacząć go zmie-
niać, ale do tego na najwyż-
szym stanowisku w naszej 
gminie musi dojść do zmiany. 
Nie ma sensu dalej liczyć na 
umiejętności obecnego spe-
cjalisty i eksperta od samo-
rządu terytorialnego. Przez 
te 5 lat Pan Matusewicz już 
pokazał, co umie. A kon-
flikty z radnymi czy powia-
tem oraz innymi są tylko po 
to, aby odwrócić uwagę od 
rzeczywistych, marnych efek-
tów pracy. Nawet niektórzy 
wysocy rangą gminni samo-
rządowcy otwarcie twier-
dzą, że „burmistrz lepiej się 
czuje w walce niż w normal-
nej pracy.

Inicjatorzy referendum 

Dlaczego należy oDwołać burmistrza zDzisława matusewicza

Szanowni Mieszkańcy!
Przekazujemy Wam ten materiał wierząc, że zachęci on do udziału w referendum wszystkich, którym leży na sercu 
dobro naszej gminy, i pomoże Wam podjąć właściwą decyzję w referendalnym głosowaniu. 

„
Wiele osób, które 

w ostatnich 
wyborach poparło 

burmistrza dziś 
mówi „On nas 

zawiódł”

„
Nie ma żadnych 
planów, żadnej 

strategii 
działania. Jest 

administrowanie 
gminą z dnia na 

dzień”

„
Nie dajmy się  

zwieść pustym 
słowom, sloganom 

i kolejnym 
deklaracjom

„
Drogi Mieszkańcu 

nie pozostań 
obojętny! Bez 
Twego głosu 

w dniu referendum 
nie zmienimy 

na lepsze naszej 
rzeczywistości.
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List otwarty mieszkańców 
Osiedla za Regą 
MRZEŻYNO. – Nasze osiedle, przez wiele lat, z racji pozostawania pod zarządem WAM, było 
traktowane przez władze gminy po macoszemu. Jednakże, w ostatnich 5 latach jest  szczególnie 
źle traktowane przez burmistrza Matusewicza – piszą w liście do burmistrza oburzeni mieszkańcy, 
który dowiedzieli się, że zachowują się patologicznie i tworzą „szarą strefę”.
Chcieliśmy zaprotestować 
przeciwko skandaliczne-
mu wystąpieniu pana Bur-
mistrza, który podczas kon-
sultacji w sprawie „Strategii 
gminy Trzebiatów”, stwier-
dził, że na Osiedlu za Regą 
działa tzw. „szara strefa”. - 
(...) Dzisiaj ta sytuacja wy-
gląda momentami wręcz 
patologicznie, bo Osiedle za 
Regą, mieszkańcy tego osie-
dla w dużej mierze dysponu-
ją działkami i są to dziesiątki 
osób, które latem udostęp-
niają albo swoje miesz-
kania, albo swoje działki 
turystom (...) Co chwile na-
pływają roszczenia: zrób-
cie nam chodniki, zróbcie 
nam ulice. Natomiast jak 
my się przyglądamy pozy-
cji dochodów z tego terenu 
to już wygląda zupełnie 
inaczej (...) Nie możemy 
wkładać środków, które 
ciężko są wypracowywane, 
w teren, który nie przynosi 
dochodu dla gminy, a przy-
nosi dochody do kieszeni 
mieszkańców! (…) - mówił 
Zdzisław Matusewicz. 

Od czasu powstania 
gminy i pomimo pozosta-
wania pod zarządem WAM 
- przez wiele wcześniejszych 
lat do budżetu gminy wypły-
wały podatki. Gdy tymcza-
sem ani jedna złotówka 
nie  była wydana na utrzy-
manie Osiedla.   Gmina 
przez lata nie robiła nic, nie 
będąc, bowiem właścicie-
lem terenu, po prostu nie 
mogła. I to było dla miesz-
kańców zrozumiałe. Kiedy 
osiedle przestało być zarzą-
dzane przez WAM i przeszło 
pod zarząd stworzonych 
wspólnot mieszkaniowych 
– mieszkańcy Osiedla 
sami, za swoje pieniądze 
zadbali o estetykę bloków 

i domków oraz należące do 
nich ich otoczenie, które 
wreszcie wypiękniało. 
Nowe elewacje, ogrodze-
nia,  chodniki i parkingi, 
zadbane tereny zielone. 

Za to wszystko zapłacili 
i płacą własnymi pieniędzmi 
w czynszach odprowadza-
nych do wspólnot. Czy jest 
coś dziwnego w tym, aby 
gmina poprawiła estetykę 
i bezpieczeństwo należą-
cych do niej dróg, chodni-
ków, zieleni, oświetlenia, 
mostu na Redze i terenów 
rekreacyjno-sportowych? 
Burmistrz nazywa to pato-
logią a nas mieszkańców 
Osiedla roszczeniowymi 
pieniaczami – żerującymi 
na reszcie gminy i tzw. 
właściwym Mrzeżynie.

Wielokrotnie zwracaliśmy 
uwagę na nasze problemy.  
W odpowiedzi słyszeliśmy 
arogancką odpowiedź, że 
mieszkańcy Osiedla za Regą 
nic od siebie nie dają, bo 
gmina zbiera od nich zaled-
wie ok. 60 tys. zł podatków 
od nieruchomości. Usłysze-
liśmy, że tworzymy „szarą 
strefę” wynajmując turystom 
na dziko mieszkania i działki 
i nie płacąc do gminy podat-
ków i opłat. Za to w ocenie 
burmistrza - jesteśmy naj-
bardziej roszczeniowa grupą. 
Ani jedno słowo w tych aro-
ganckich wypowiedziach 
nie jest prawdą.

Burmistrz Matusewicz 
mówi o dwóch  Mrzeżynach 
(o tym, które płaci podatki od 
turystów i o tym, które na tym 
żeruje - czyli o naszym Osie-
dlu).  To nie tylko arogancja, 
ale przede wszystkim kom-
pletna nieprawda. Pan bur-
mistrz zapomniał, że oprócz 

taksy klimatycznej i podatku 
od nieruchomości z osie-
dla za Regą, do kasy gminy 
wpływają przede wszystkim 
pieniądze z podatku docho-
dowego mieszkających 
tutaj osób w kwocie 39% 
odprowadzonego przez nas 
podatku. A ma kto i co odpro-
wadzać na osiedlu zamiesz-
kałym w większości przez 
obecnych lub byłych żołnierzy 
czy strażników granicznych. 
Zakładając, że każdy 
z dorosłych mieszkańców 
osiedla płaci rocznie 
tylko ok. 5 000 zł podatku 
dochodowego (co nie jest 
jakaś niebotyczna kwotą) 
to od każdego pracującego 
czy emeryta wojskowego 
mieszkającego na Osiedlu 
za Regą do kasy gminy 
wpływa rocznie 2000 
zł! Jeśli pomnożymy to 
przez ok. 500 pracujących 
i pobierających emerytury 
daje nam to kwotę MILONA 
złotych!  

Zapomina pan bur -
mistrz,  że podatki dla 
gminy płacą również inne 
firmy i  instytucje, które 
obsługują to osiedle i mają 
tam swoje nieruchomości 
takie jak AMW. Podatek pła-
cony jest również od tere-
nów i budowli jednostki 

wojskowej w Mrzeżynie. 
Za te tereny samo tylko RZI 
Szczecin wpłaca co roku do 
budżetu gminy kwotę 374 
990 zł.

Nieco mniejsza suma, 
bo ok. 100 tys. zł - wypływa 
od AMW. Zapomina pan 
burmistrz, że mieszkający 
tu ludzie wydają pensje 
w tej gminie i napędzają 
jej koniunkturę.  Że nasze 
dzieci chodzą do mrzeżyń-
skiej szkoły i do osiedlowego 
przedszkola. Przy czym sub-
wencja oświatowa na każde 
dziecko  to 5357 złotych. 
Z Osiedla chodzi do szkoły 
63 dzieci. Co daje kwotę 337 
491 zł. Dodatkowo do przed-
szkola uczęszcza 24 dzieci, na 
które także gmina dostaje 
subwencje w kwocie 1242 
zł na ucznia, co daje kwotę 
29 808 zł. Jeśli razem zsumu-
jemy tylko te kwoty to otrzy-
mamy 1 902 289 zł. Czyli 
prawie DWA MILIONY zło-
tych. Tyle do budżetu gminy 
wpływa z Osiedla za Regą 
i zza Regi! To wg pana burmi-
strza jest NIC?  Pytamy, więc 
– ile dochodów do budżetu 
gminy przynosi Bieczyno, 
do którego remontu drogi 
zamierza pan dołożyć 
milion złotych? Ile docho-
dów przynoszą inne małe 

wioski w naszej gminie? 
Czy ich mieszkańcom też 
pan powie, że nie będzie 
pan inwestował w teren, 
który nie przynosi docho-
dów?

Liczmy dalej. Na Osiedlu 
za Rega jest 260 mieszkań 
w blokach.  Gdyby nawet 
130 mieszkań było w czasie 
sezonu letniego (przez 50 
dni) wynajmowane w  tzw. 
szarej strefie, która nie 
odprowadza opłaty klima-
tycznej i w każdym z nich 
mieszkałoby 4 turystów – 
do kasy gminnej nie wpłynę-
łoby 78 000 zł (130 x 4 x 50 
dni x 3 zł = 78 000 zł). Oczy-
wiście ta liczba jest fikcyjna 
i nieprawdziwa, bo przy-
padki, o których pan mówił 
są sporadyczne. I to Pan jako 
gospodarz tej gminy powi-
nien ścigać niepłacących. 
Zamiast sprowadzać wszyst-
kich do jednego mianownika. 

Jeśli nawet teoretycznie 
i z dużym nadmiarem kwota 
78 000 zł mogłaby trafiać 
z osiedla do gminy, to jak ją 
porównać z faktem, że zwol-
nił Pan z opłaty klimatycz-
nej uczestników festiwalu 
w Rogowie, z której gmina 
miałaby wpływy na pozio-
mie 90 tys. złotych! Jeśli 
dodamy do tego, że zwal-

nia pan lekką ręką również 
organizatorów festiwalu 
z opłaty dzierżawnej za teren 
pod festiwal, za którego 1/5 
AMW bierze 90 000 zł (czyli, 
gmina mogłaby otrzymać 5 
razy więcej – 450 000 zł! ) – to 
tu możemy mówić o praw-
dziwej i patologii!!! 

Mówienie, więc, że 
Osiedle za Regą, żeruje 
na mieszkańcach tzw. 
właściwego Mrzeżyna to 
kłamstwo i  arogancja, 
które ma zantagonizować 
mieszkańców i zamącić im 
w głowie.  A także podtrzy-
mać bezpodstawną tezę 
o rzekomej roszczeniowo-
ści mieszkańców Osiedla za 
Regą, co – jak wykazaliśmy – 
jest kompletną bzdurą. Wie-
lokrotnie byliśmy mamieni 
obietnicami, a w ostatniej 
w kampanii wyborczej bur-
mistrza w szczególności. 
Przy zapewnieniach i gwa-
rancja marszałka woje-
wództwa Zachodniopol-
skiego Jarosława Rzepy, 
w budżecie gminy był ujęty 
częściowy remont głównej 
ulicy osiedla. Szybko okazało 
się, że były to obietnice bez 
pokrycia, pieniądze wirtu-
alne, a inwestycje nigdy nie 
miały szans realizacji. Dzi-
siaj, w tym roku budżeto-
wym, znowu   nie ma na 
nasze osiedle ani złotówki, 
a do tego burmistrz chce zli-
kwidować jedyną dostępną 
w Mrzeżynie przychodnię 
lekarska, a  wcześniej to 
samo usiłował zrobić z osie-
dlowym przedszkolem, które 
gmina przejęła za darmo od 
wojska.

„
Od lat ani złotówka 
nie została wydana 

na utrzymanie 
naszego Osiedla”

„
Według burmistrza 

tworzymy 
„szarą strefę”. 

Odpowiadamy – to 
kłamstwo!”

„
Wielokrotnie 

byliśmy mamieni 
obietnicami, 
a w ostatniej 
w kampanii 
wyborczej 
burmistrza 

w szczególności”
Ulewne deszcze zmieniają Osiedle za Regą w krainę jezior. Gmina od lat nie inwestuje na tym 
terenie.  FOtO: stROna PsL
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Centrum informacji Turystycznej otwarte
W hali widowiskowo- 
-sportowej Gryf 
otwarto Centrum 
Informacji Turystycz-
nej, którego głównym 
zadaniem będzie 
promowanie walorów  
krajoznawczo-kul-
turalnych Powiatu 
Gryfickiego. Wydarze-
niem towarzyszącym 
otwarciu była I edyc-
ja Gry Miejskiej.

W ramach projektu związa-
nego z otwarciem Centrum 
Informacji Turystycznej, na 
terenie Powiatu Gryfickiego 
oddano do użytku piętna-
ście infomatów. Dzięki nim 
turysta otrzyma informacje 
w języku: polskim, niemiec-
kim i angielskim. W centrum 
turyści będą mieli dostęp 
do informacji o bazie noc-
legowej oraz gastronomicz-
nej, a także co warto zoba-
czyć i gdzie zatrzymać się na 

dłużej. – Najlepszym pro-
duktem Powiatu Gryfickiego 
jest turystyka. Żeby cokol-
wiek sprzedać, to najpierw 
należy poinformować o tym. 
A  żeby poinformować, to 
muszą być odpowiednie in-
strumenty – przekonywał 
Kazimierz Sać, gryficki sta-
rosta podczas otwarcia CIT. 
– Pracujemy nad zawarciem 
porozumienia dwóch powia-
tów – Kamieńskiego i Gry-
fickiego, żeby jeszcze bar-
dziej rozpropagować nasze 
wspólne atrakcje – dodał 
starosta. Wtórował mu An-
drzej Szczygieł, burmistrz 
Gryfic przekonując, że tu-
ryści oczekują dobrej in-
formacji. – W Gryficach jest 
sporo zabytków, ale przyby-
wa również wiele ciekawych 
miejsc po rewitalizacji – za-
znaczył burmistrz. 

– CIT będzie działało 
w godzinach otwarcia Gryf 
- Areny, czyli przez cały dzień  
– mówi Przemysław Kowa-

lewski zarządca hali wido-
wiskowo-sportowej Gryf 
Arena. – Choć większość 
informacji jest dostępna 
w  sieci, zupełnie czymś 
innym jest uzyskanie ich od 
wykwalifikowanych osób. 

Zachęcamy również wszyst-
kich do reklamy obiektów 
noclegowych, gastrono-
micznych czy rekreacyjnych 
– przynoście do nas swoje 
materiały informacyjne – 
dodaje P. Kowalewski. lit 

Uroczystego otwarcia CIT w Gryficach dokonali Kazimierz Sać, 
starosta Gryficki ( z lewej), Andrzej Szczygieł, burmistrz Gryfc, 
w towarzystwie młodych mieszkańców Powiatu Gryfickiego. 
 Foto: lIt

Dokąd zmierzasz oświato?
TRZEBIATÓW. Gmina Trzebiatów ma dwie szkoły ponadgimnazjalne o bogatej ofercie edukacyjnej, 
tymczasem młodzież kończąca gimnazjum ucieka do Kołobrzegu i Gryfic. Jak zatrzymać uczniów?

– To poważny problem 
– mówi Anna Kulasek, 
przewodnicząca 
Komisji Spraw 
Społecznych 
w Radzie Miejskiej 
w Trzebiatowie, 
inicjatorka 
poniedziałkowego 
spotkania w ratuszu 
miejskim, które 
zgromadziło m.in. 
dyrektorów. 

Adam Litwinowicz
redakcja@pulsmiasta.info

Młodzież ucieka 
– Od jakiegoś czasu bory-
kamy się z problemami do-
tyczącymi naboru do szkół 
średnich w gminie Trzebia-
tów – tłumaczy Anna Kula-
sek, przewodnicząca Komisji 
Spraw Społecznych, oraz dy-
rektor Zespołu Szkół WZDZ 
Szczecin w  Trzebiatowie. 
Inicjatorka poniedziałko-
wego spotkania z przedsta-
wicielami wszystkich szkół 
z terenu gminy uważa, że 
tylko wspólnymi siłami 
można zahamować tę nie-
bezpieczną tendencję. 
Uczestnicy poniedziałkowej 
debaty, a wśród nich m.in. 
dyrektorzy szkół ponadgim-

nazjalnych, gimnazjów, wło-
darze Trzebiatowa i radni 
powiatowi byli zgodni, że 
potrzebne  są rozwiązania 
„na teraz", które zaowocu-
ją już podczas pierwszej re-
krutacji. Szkoły mogłyby na 
przykład – wzorem Zakładu 
Doskonalenia Zawodowego 
– zaoferować uczniom zdo-
bycie dodatkowych kwalifi-
kacji. – Nasi uczniowie mogą 
zdobyć uprawnienia spawa-
cza, z którymi znajdą pracę 
od ręki w  jednym z więk-
szych zakładów w Trzebia-
towie – tłumaczy Piotr Dą-
browski, dyrektor Zakładu 
Doskonalenia Zawodowego 
w Trzebiatowie. Warto przyj-
rzeć się komunikacji z sate-
lickimi miejscowościami. 
Okazuje się, że uczniom ła-
twiej dostać się do Kołobrze-
gu czy Gryfic, niż dojechać 
z nich do Trzebiatowa. Cie-
kawym instrumentem mo-
tywacji mogłyby być stypen-
dia dla uczniów. – Pojawiło 
się sporo ciekawych rozwią-
zań. Okazuje się jednak, że 
świadomość edukacyjna nie 
rodzi się wyłącznie w gimna-
zjum. Tę kształtują już sami 
rodzice na poziomie szkoły 
podstawowej. Jak zatem 
sprawić, by nasi uczniowie 
wybierali nasze placówki? 

Czeka nas intensywna praca 
– tłumaczy Anna Kulasek. 

Wybierają nieracjonalnie!
– Często jest tak, że młodzi 
ludzie wybierając szkołę 
nie kierują się racjonalnymi 
przesłankami, przynajmniej 
z naszego punktu widzenia 
– uważa dyrektor Piotr Dą-

browski. – Widzimy to szcze-
gólnie w ciągu roku szkol-
nego. Decyzje często nie 
są trafne i wtedy następu-
ją roszady. Pewne czynniki, 
które mają wpływ na wybór 
szkoły są dla nas mało zro-
zumiałe. W przeprowadzo-
nych przez nas ankietach 
pojawiały się takie argu-

menty, że szkoła w  Trze-
biatowie nie jest atrakcyj-
na, bo tu nie ma np. galerii 
handlowej – kontynuował 
Dąbrowski. – Wszystkie te 
informacje przedstawię na 
Zarządzie Powiatu Gryfic-
kiego i ufam, że wspólnie 
wypracujemy pewne narzę-
dzia, które naprawią obecną 

sytuację – powiedział Józef 
Domański, członek Zarządu 
Powiatu Gryfickiego.

Zdaniem Anny Kulasek 
odpowiednio wypracowane 
relacje pomiędzy szkołami 
gimnazjalnymi a śred-
nimi w znaczącym stopniu 
wpłyną na poprawę obec-
nej tendencji spadkowej. l

Podziękowanie  
za udział w pogrzebie

Wszystkim życzliwym pamięci oraz tym,  
którzy wzięli udział

w godnym pożegnaniu naszej

Kochanej Mamy
Śp. 

ZOFII NOWACKIEJ
serdeczne podziękowania  

składają 

CÓRKA JAWIGA  
Z RODZINĄ

Na zawsze pozostaniesz  
w naszych sercach i myślach

Uczestnicy spotkania ( od lewej) Anna Kulasek, Piotr Dąbrowski, Jadwiga Jaworska.  Foto: lIt
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„Ostry z natury” 
w telewizyjnej Dwójce
Gryfice. Już w  marcu rusza nowy program w  Telewizji Publicznej, którego 
prowadzącym będzie Michał Ostrowski, dla przyjaciół „Ostry”. Mieszkaniec Gryfic, 
pochodzący z  Mrzeżyna będzie w  każdą sobotę prezentował walory polskiej 
przyrody, które mają decydujący wpływ na kulturę i historię danego regionu. 

Michał „Ostry” Os-
trowski, zajmujący się 
od lat rekonstrukcją 
historyczną znany 
jest ze swojej pasji 
do historii, tradycji 
i natury. Za kilka dni 
poznają go również 
widzowie w całej 
Polsce. 

Adam Litwinowicz
redakcja@pulsmiasta.info 

„Ostry z Natury to program, 
w którym będziemy chcie-
li pokazać przyrodę całej 
Polski, również tę w naszym 
regionie – podkreśla Michał 
Ostrowski. – Chcemy, by wi-
dzowie zobaczyli jaki wpływ 
ma przyroda na polską kul-
turę i  historię. Wszystko 
w ścisłym związku z waż-
nymi rocznicami, wydarze-
niami czy zjawiskami kultu-
rowymi, które były i które 
są. To wszystko pokaże-
my w scenerii naszych gór, 
morza, równin i jezior – wy-
jaśnia „Ostry”.

W pierwszych odcin-
kach programu „Ostry 
z  natury” widzowie 
odwiedzą Bieszczady. 
– Zaczynamy zdjęcia 
w Bieszczadach, później 
przenosimy się do Biało-
wieży, a następnie kieru-
jemy się w nasze strony. 
B ę d z i e m y  o c z y w i ś c i e 
w naszym województwie, 
bo właśnie tu najczęściej 
można spotkać Bielika – 
wyjaśnia „Ostry”. 

Michał Ostrowski 
stara się pokazać, 
jak wyglądało życie 
wojów, zwykłych 
ludzi, a w szczegól-
ności rybaków 1000 
lat temu. Rodzinna tra-
dycja sprawiła, że rybołów-
stwo, szacunek do morza 
jest osią wszystkiego czym 
się zajmuje. Działa w ruchu 
odtwórstwa historycznego 
od ponad dziesięciu lat, ma 
na swoim koncie pokazy 
w Polsce i za granicą.

Z wykształcenia jest 
przyrodnikiem. Ukończył 

technikum leśne w War-
cinie. Studiował na Aka-
demii Rolniczej w Szcze-

cinie. Na co dzień 
mieszka w Gryficach, 
pochodzi z Mrzeżyna. 
Tato Hanki i Wojtka. 

Żona Agnieszka od lat reali-
zuje m.in. projekty zwią-
zane z animacją kulturalną 
najmłodszych. Trwa wła-
śnie kolejna odsłona autor-
skiej „Bramy Sztuk” realizo-
wanej wspólnie z Gryfickim 
Domem Kultury. Rekon-
struktor, pasjonat historii 
a także przez kilka lat repor-
ter w wojewódzkich i lokal-
nych mediach. 

– Moja wiedza przyrod-
nicza owocowała w pracy 
rekonstruktora i odtwórcy, 
ponieważ współpracując 
z archeologami i history-
kami mogłem odnajdywać 
pewne fakty historyczne 

w  naturze,  w  przyro -
dzie. Wiedziałem na co 
i  jak można było polo-
wać i łowić. To wszystko 
ładnie się zazębiało. I tą 

wiedzą będę się dzielił 
z widzami  – dodaje Michał 
Ostrowski. Pierwszy odci-
nek „Ostrego z Natury” 
będzie można zobaczyć 
w TVP 2 w sobotę 5 marca 
o godzinie 11.55. l

Robótkowo – fabryka dzieł sztuki
Zaczyna się jak 
w baśni. Dawno 
temu, cztery uzdol-
nione panie z Trze-
biatowa, wspólnie 
postanowiły robić, 
to co kochają. Dzi-
siaj o „Robótkowie” 
śmiało można rzec, że 
to prawdziwa manu-
faktura.

Recepta na sukces jest 
prosta. Pomysł narodzin 
„Robótkowa” nie został na-
rzucony z zewnątrz.  Zrodził 
się ze spontanicznej potrze-
by wymiany doświadczeń 
oraz bliskości drugiego czło-
wieka. I udało się. –  „Robót-
kowo” czyli grupa miłośni-
ków szydełka, drutów, nitek, 
igieł i włóczki, dzisiaj liczy 
już 23 osoby – mówi Graży-
na Kubacka, która najchęt-
niej dzierga na drutach.  Po-

czątki były nieśmiałe. Klub, 
który skupia miłośniczki 
sztuki użytkowej rozpoczął 
swoją działalność w  listo-
padzie 2011 roku. Wtedy, 
cztery panie postanowi-
ły spotykać się i wymieniać 
doświadczeniami. Dziś „Ro-
bótkowo” to prawdziwa ma-

nufaktura. – Głównym na-
rzędziem pracy jest szydełko 
i nici. Później wykonujemy 
podstawowe oczka – mówi 
Barbara Walczak, która do 
Trzebiatowa przyjeżdża aż 
z Drzonowa (gmina Koło-
brzeg). – Każda z nas ma 
swoje pomysły i umiejętno-

ści. Potrzeba dużo samoza-
parcia, ale jeżeli lubi się to 
robić, to czasu się nie liczy 
– dodaje. – Większość prac 
wykonujemy na drutach, 
ale mamy również maszy-
nę do szycia. Przykładowo 
poduszki, najpierw zostały 
obszyte na maszynie, a ko-

ronki wykonały koleżanki na 
szydełkach – dodaje Graży-
na Kubacka.

Uczestnicy „Robókowa” 
nie pracują tylko „dla 
siebie”. Często prezen-
tują swoje prace podczas 
imprez organizowanych 
w TOK. – Ciekawostką jest 

to, że prace można kupić.  
Dochód przeznaczamy na 
potrzeby naszej działalno-
ści – mówią panie z klubiku, 
dla których "Robótkowo" to 
także spotkania przyjaciół. 
– Bardzo mile spędzam tu 
czas. Z przyjemnością przy-
jeżdżam do Trzebiatowa 
na każde spotkanie – mówi 
Barbara Walczak. Do grona 
uzdolnionych pań w ostat-
nim czasie dołączył również 
mężczyzna. – Nasz kolega 
specjalizuje się w technice 
zwanej „frywolitką”. Bardzo 
pięknie mu to wychodzi 
i co najważniejsze – uczy 
nas tej niezwykłej techniki 
– dodaje G. Kubacka. Spo-
tkania „Robótkowa” odby-
wają się w każdy czwartek 
o godzinie 16.00 w Pałacu 
nad Młynówką w Trzebiato-
wie.  Do grupy można dołą-
czyć w każdej chwili. lit

Gryfice

„Paryż 
nostalgicznie”
W Galerii „Brama” 
w Gryficach można 
oglądać wystawę 
fotografii „Paryż 
nostalgicznie” 
autorstwa Ilony 
Cichoń.

Autorka jest uczestniczką 
corocznych „Artystycznych 
Spotkań Przyjaciół” orga-
nizowanych przez Gryficki 
Dom Kultury. Ilona Cichoń 
pokazała niezwykle subtel-
ne i szczególne spojrzenie 
na Paryż. W poszukiwaniu 
duszy miasta zawędrowa-
ła na paryskie cmentarze. 
Tam odnalazła i zamknęła 
w kadrze miasto, jakie uko-
chała przed laty. 

Wystawę będzie można 
oglądać do początków 
marca. mada

POBierOWO

Wieczór 
autorski
Dorota Schrammek zade-
biutowała w 2015 roku. Jej 
powieści „Stojąc pod tęczą” 
i  „Horyzonty uczuć” ocza-
rowały czytelników. Druga 
z książek została docenio-
na w  plebiscycie „Najlep-
sza książka na jesień” or-
ganizowanym przez serwis 
Granice.pl. Czytelnicy będą 
mogli się spotkać z Dorotą 
Schrammek 7 marca w Po-
bierowie a 10. w Trzebiatow-
skim Ośrodku Kultury. mada

Żeby wykonać takie prace należy mieć dużo samozaparcia, ale 
jeżeli lubi się to robić, to wtedy czasu się nie liczy – wyjaśnia 
Barbara Walczak (z lewej).  Foto: LIt Uczestniczki „Robótkowa” prezentują swoje prace.  Foto: LIt
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Port jak perła bez oprawy
Port Morski w Mrzeżynie to wizytówka gminy Trzebiatów. Po przebudowie jeden 
z ciekawszych na zachodniopomorskim wybrzeżu. Niestety problemem dla 
rybaków i żeglarzy jest wejście do portu. 
Adam Litwinowicz
redakcja@pulsmiasta.info

– To jak super 
komputer bez 
dostępu do sieci 
– mówią rybacy. 
W 2014 roku 
Urząd Morski 
w Szczecinie wycofał 
się z inwestycji 
przebudowy. Okazało 
się, że jej koszty są 
znacznie większe, niż 
zabezpieczone środki.

Piękna i Bestia
– Wiele udało się zrobić. 
Nadbrzeża wewnątrz portu 
zostały wyremontowane 
i odnowione. Uzyskaliśmy 
zakładane głębokości eks-
ploatacyjne. Niestety proble-
mem jest wejście do portu 
– mówi Wojciech Grzym-
kowski, dyrektor Zarządu 
Portu Morskiego w Mrze-
żynie. Ci, którzy od lat od-
wiedzają miasteczko, ale i ci, 
którzy spędzają tu urlop po 
raz pierwszy chwalą wygląd 
portu. Niestety mniej opty-
mistyczni są rybacy i  że-
glarze. Wąskie, szybko wy-
płycające się wejście bywa 
niebezpiecznie. I choć miej-
scowi wiedzą jak pływać, nie 
raz łodzie siadały na mieliź-
nie lub w czasie sztormów 
wpadały na falochron. - To 
trudna sytuacja, zwłaszcza, 
że mamy możliwość ob-
sługi jednostek o zanurze-
niu 3 metrów, a na wejściu 

mamy w tej chwili 2 metry 
– dodaje. 

– Niestety przebudowa 
portu okazała się zdecydo-
wanie droższa niż się spo-
dziewaliśmy, kosztowałaby 
w granicach od 60 do 70 mln 
zł. Musieliśmy, więc znaleźć 
inne rozwiązanie. Udało się 
zakupić zestaw pogłębiar-
ski, który będzie stacjono-
wał w tym porcie i tutaj pra-
cował. Jest to rozwiązanie 
zastępcze, ale z pewnością 
zapewni utrzymanie dostęp-
ności tego portu na stałe – 
tłumaczy Andrzej Borowiec, 
dyrektor Urzędu Morskiego 
w Szczecinie. Zdaniem ryba-

ków to rozwiązanie jest 
doraźne. I nie zastąpi prze-
budowy.

nowe kierunki 
Tymczasem port nadal 
będzie się rozbudowywał. 
Przygotowano trzy kon-
cepcje. – Możemy okre-
ślić dwa kierunki rozbudo-
wy: południowy i zachodni 
oraz przebudowę mostu na 
rzece Redze. Koncepcja za-
chodnia przewiduje budowę 
basenu przystani jachtowej, 
która przyjmie około 60 jed-
nostek. Rozbudowa w kie-
runku południa zakłada za-
gospodarowanie brzegów 

Regi na odcinku od obecnie 
istniejącego mostu do wyspy 
przy ujściu Starej Regi – pod-
kreśla Grzymkowski.

Największym wyzwaniem 
będzie most na rzece, który 
teraz ogranicza żeglugę. 
Jednostki bez składanego 
masztu nie mają szans wpły-
nięcia w głąb Regi. Ograni-
czona jest także komuni-
kacja do części Mrzeżyna 
za Regą. – Istnieje koncep-
cja mostu zwodzonego 
z dwoma kierunkami jazdy 
– mówi Wojciech Grzymkow-
ski, który uważa, że łatwiej 
byłoby zdobyć pieniądze na 
budowę nowego mostu na 

Redze, gdyby wszyscy dali 
się przekonać, że droga 
z Mrzeżyna do Rewala jest 
niezbędna. – Plany koncep-
cyjne na rozbudowę portu 
zostały złożone zarówno 
do Rady Miejskiej w Trze-
biatowie i do Burmistrza. 
Zobaczymy, jakie decyzje 
zapadną. Wkrótce ruszają 
programy unijne. Trudno 
powiedzieć czy na wszystko 
w tej chwili uda się pozyskać 
środki. Na pewno w rachubę 
wchodzą dwa programy – 
Regionalny Program Opera-
cyjny i Program Operacyjny 
„Ryby” – podkreśla dyrektor 
portu. l

Wojciech Grzymkowski, dyrektor Portu Morskiego w Mrzeżynie prezentuje plany kolejnych inwestycji.  Foto: LIt

Tańczyli i protestowali już po 
raz trzeci.   Foto: LIt

Gryfice przeciw 
przemocy!

„One Billion Rising” już po 
raz trzeci  zgromadził miesz-
kańców Gryfic na Placu Zwy-
cięstwa. – Takie spotkania 
dają pretekst do rozmowy, 
są o wiele skuteczniejsze niż 
ulotki – mówi Anna z Gryfic.

14 lutego – Gryfice po 
raz kolejny zaprotesto-
wały wobec przemocy, jaka 
dotyka kobiety. Ale także 
wobec agresji wszelakiej. 
Jak podkreślano podczas 
akcji, należy mówić o pro-
blemie głośno i przeciw-
działać wszystkimi dostęp-
nymi środkami. „One Bilion 
Rising” zgromadził wielu gry-
ficzan. Tańczono i bawiono 
się, by pokazać solidarność 
z ofiarami, a także by stwo-
rzyć pretekst do rozmowy 
i ściągnąć uwagę tych, którzy 
nie dostrzegają problemu. 
W tym roku w akcje włączyły 
się:  Stowarzyszenie Przyja-
ciół Zespołu Tanecznego 
„Tarantule”, Gryficki Dom 
Kultury a  także Ośrodek 
Pomocy Społecznej Gryfice, 
Interdyscyplinarny Zespół ds. 
Przeciwdziałania Przemocy 
w Rodzinie, Powiatowe Cen-
trum Pomocy Rodzinie, Pol-
skie Stowarzyszenie na rzecz 
Osób z Upośledzeniem Umy-
słowym Koło w Gryficach, 
Komenda Powiatowa Policji 
w Gryficach, Gminna Komisja 
Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych. mada 

„Czas jest najlepszym lekarstwem na smutek
a wspomnień nikt nie odbierze”

Panu  
Józefowi Domańskiemu

Wyrazy szczerego współczucia i słowa otuchy
z powodu śmierci

Ukochanej 
Mamy

składają 

Pracownicy Zarządu Dróg Gminnych i Gospodarki 
Komunalnej w Trzebiatowie

„Można odejść na zawsze  
by być zawsze blisko”
                           ks. J. Twardowski

Panu Józefowi Domańskiemu
Radnemu Powiatu Gryfickiego

Wyrazy głębokiego współczucia i słowa otuchy 
z powodu śmierci 

Drogiej Mamy
składają 

Radni Gminy Trzebiatów

„A przecież nie cały umieram
to co we mnie niezniszczalne trwa” 

 Jan Paweł II

Panu Józefowi Domańskiemu

Wyrazy głębokiego współczucia  
i słowa otuchy 

z powodu śmierci 

Kochanej Mamy
składa 

Rada Powiatu Gryfickiego
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URZĘDY

zz �Urząd�Miejski�
w Trzebiatowie�Rynek 1 
72 – 320 Trzebiatów,  
tel.: 91 3872984
zz �Urząd�Miejski�
w Gryficach� 
pl. Zwycięstwa 37,  
72 – 400 Gryfice,  
tel.: 91 3853201
zz  Urząd�Miejski�
w Rewalu� 
ul. Mickiewicza 19,  
72 – 344 Rewal,  
tel.: 91 3849011
zz  Urząd�Miejski�
w Płotach� 
Plac Konstytucji 3 Maja 
1, 
72 – 310 Płoty,  
tel.: 91 3851415
zz  Urząd�Miejski�
w Karnicach� 
ul. 11 Marca 7, 72 – 343 
Karnice, tel.: 91 3868219
zz  Urząd�Miejski�
w Brojcach  
ul. Długa 48, 72- 304 
Brojce, tel.: 91 3861194

Policja

zz �GRYFICE� 
ul. Mickiewicza 19,  
tel.: 91 3857 511  
fax.: 91 3857 513

zz TRZEBIATÓW  
 ul. 2 Pułku Ułanów 4,  
 tel.:  91 385 28 81 lub 75
zz PŁOTY�pl. Konstytucji 3  

 Maja 1, tel.: 91 3851282
zzBROJCE ul. Długa 48,  

 tel.: 913861107
zzKARNICE  

 ul. 11 Marca 7,  
 tel.: 913877231
zzREWAL  

 ul. Mickiewicza 21,  
 tel.: 91 38 62 597

StRaż PożaRna 

numery alarmowe  
998, 112

zzGRYFICE�KP PSP Gryfice,  
 ul. 3-go Maja 25,  
 tel.: 91 384 77 21; 
 91 384 20 81 – OSP   
 Gryfice
zz TRZEBIATÓW�  

 OSP Trzebiatów,  
 II-go Pułku Ułanów 2, 
 OSP Mrzeżyno,  
 ul. Trzebiatowska 9a, 
zz PŁOTY�OSP Płoty,  

 ul. Kościuszki 8, 
zzBROJCE�OSP Brojce, 

 ul. Długa 1, 
zzKARNICE�OSP Karnice,  

 ul.11-go Marca 7, 
zz REWAL Niechorze,  

 ul. Morska 9, 
 tel.: 38 63 321;  

 Pobierowo, ul. Zgody 5,  
 tel.: 38 64 198

StRaż GRanicZna

zzREWAL� ul. Dworcowa 2,  
 tel.: 91 38 62 675

StRaż PRZYbRZeżna

zzMRZEŻYNO�ul. 
Marynarska 1,  
tel.: 91 386 63 89
zzNIECHORZE�ul. 

Nadmorska 4, tel.: 386 34 61

Ratownictwo woDne 

numer ratunkowy  
0601 100 100

PoGotowie eneRGetYcZne 

numer alarmowy 991

PoGotowie GaZowe

numer alarmowy 992

PoGotowie 
woDociąGowo-
KanaliZacYjne

 numer alarmowy 994

zzGRYFICE�ul. Zielona 5,  
 tel.: 91 384 20 47;  
 091 384 20 48
zz TRZEBIATÓW� 

 Chełm Gryficki 7,  
 tel.: 91 387 28 60

zz PŁOTY�ul. I Armii WP 14,  
 tel.: 91 385 14 29
zz POBIEROWO� 

 ul. Poznańska 31,  
 tel.: 91 386 41 72
zz POGORZELICA�� 

 tel.: 91 386 31 45

PoGotowie ciePłownicZe 

numer alarmowy 993

Powiatowa Stacja 
ePiDemioloGicZno-
SanitaRna

zzGryfice� 
ul. Nowy Świat 6,  
tel.: 91 387 83 19;  
91 384 83 20

PowiatowY URZąD PRacY 

zz �Gryfice�ul. Koszarowa 4;  
tel.: 91 384 35 06, 
3842934

oPieKa meDYcZna 

numery alarmowe:  
999 lub 112

zz �Wojewódzka�
Stacja�Pogotowia�
Ratunkowego�Filia�
w Gryficach,� 
ul. 3 Maja 1b,  
tel.: 91 384 33 24
zz �Szpital�Gryfice�� 

Piątek 19.02, sobota 20.02
Misiek�w�Nowym�Jorku�/14.00/
Planeta�Singli /16.30/
The�Boy /19.00/
niedziela 21.02
Misiek�w�Nowym�Jorku�/11.00/
Misiek�w�Nowym�Jorku /14.00/
The�Boy /16.30/
Planeta�Singli /19.00/
wtorek 23.02, środa 24.02
Misiek�w�Nowym�Jorku /16.30/
Planeta�Singli�/19.00/
czwartek 25.02
Misiek�w�Nowym�Jorku /14.00/
Planeta�Singli /16.30/
Las�Samobójców /19.30/

Planeta�Singli�
Ania (Agnieszka Więdłocha) 
jest uroczą, romantyczną, ale 
niezbyt pewną siebie nauczy-
cielką, poszukującą idealne-
go mężczyzny na interneto-
wych portalach randkowych. 
Przypadkiem, w walentynko-
wy wieczór, spotyka show-
mana Tomka (Maciej Stuhr), 
który prowadzi najpopular-
niejszy i najbardziej kontro-

wersyjny program telewizyj-
ny w kraju. Tomek proponuje 
jej, żeby została bohaterką 
jego show – ona będzie uma-
wiać się na randki przez in-
ternet. Szalone randkowe 
przygody Ani szybko stają 
się przebojem. Jednak pew-
nego dnia Ania nieoczeki-
wanie spotyka… idealnego 
faceta – Antoniego (Michał 
Czernecki). 

Las�Samobójców�
Sara (Natalie Dormer) wy-
jeżdża do Japonii, aby od-
naleźć swoją siostrę, któ-
ra zniknęła w tajemniczych 
okolicznościach. Amery-
kanka wyrusza do owiane-
go złą sławą, ze względu 
na popularność wśród sa-
mobójców, lasu Aokigaha-

ra. Pomimo ostrzeżeń tu-
bylców, Sara zbacza z tra-
sy, aby odkryć prawdę o lo-
sach zaginionej. Kobieta nie 
podejrzewa, że wkracza-
jąc do lasu, ściąga na siebie 
gniew wściekłych i udręczo-
nych dusz zmarłych, którzy 
polują na każdego, kto się 
tam pojawi.

Wygraj bilety!
Kino Kapitol w Gryficach 
ufundowało w tym tygo-
dniu trzy bilety na dowol-
ne seanse filmowe. Wy-

starczy wejść na profil na-
szego portalu partner-
skiego gryfickie.info na 
Facebooku i wziąć udział 
w konkursie. Jeśli udostęp-
nisz konkursowy post i za-

chęcisz co najmniej dwie 
osoby, które do tej pory 
nie były czytelnikami por-
talu do polubienia strony 
masz szanse na darmowe 
wejściówki. 

Śledź profil FB gryfickie-
go.info i baw się razem 
z Nami! Rozwiązanie kon-
kursu za w najbliższą śro-
dę 24 lutego o godzinie 
15.00. 

Repertuar�Kina�Kapitol�Rodzinne�Centrum�Rozrywki�Gryfice�1

ważne teleFonY

19.02. – 25.02. 2016
Kino Kapitol zaprasza na szalony tydzień kinowy.

ul. Niechorska 27,  
tel.: 91 384 20 61

PowiatowY inSPeKtoRat  
naDZoRU bUDowlaneGo

zzGryfice�pl. Zwycięstwa 37;  
 tel./fax 91 3845781

RoZRYwKa 

zzBasen�Gryfice� 
 tel.: 91 385 33 00

zz �Centrum�Rozrywki�
Rodzinnej�KAPITOL� 
+48 913 843 308/307 
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ZAREKLAMUJ 
SWOJĄ FIRMĘ!

Zapytaj o pakiety reklam 
w gryfickim.info i Pulsie miasta

TEL. 607814434 
lub kontakt@gryfickie.info

Dział powstaje wspólnie z portalem
GRYFICKIE.INFO 

Aby za darmo zamieścić ogłoszenie wyślij 
treść sms-em na numer: 

607814434
PRACA

  A może to właśnie Ty chcesz 
pracować w rozwojowej fir-
mie? Jeśli jesteś kierowcą – 
mechanikiem, posiadasz pra-
wo jazdy kat B. i lubisz moto-
ryzację to nasza propozycja 
jest właśnie dla Ciebie lub je-
śli posiadasz uprawnienia na 
diagnostę samochodowego. 
Potrzebujemy diagnosty na 
naszej Stacji Kontroli Pojaz-
dów. Dołącz do nas. Zadzwoń 
502 095 893 i złóż CV na adres 
artur@transpolauto.pl
  Semerling Security Biuro 

Ochrony Mienia Marcin Se-
merling poszukuje osoby, któ-
ra podejmie się pracy dozorcy. 
Umowa – okres próbny. Czas 
pracy – dwie zmiany, pełny wy-
miar. Telefon  586729255.
  Firma z Trzebiatowa poszu-

kuje kierowcy kategorii C+E, 
umowa na okres próbny, czas 
pracy – w pełnym wymiarze, 

wykształcenie – gimnazjalne. 
Zakres obowiązków – trans-
port międzynarodowy. Tele-
fon 601 580 926.
  Firma Tomfish – Ireneusz Kuc-

kiel poszukuje pracownika na 
stanowisko diagnosty. Osoba 
zainteresowani powinni posia-
dać uprawnienie do wykony-
wania okresowych przeglądów 
samochodowych. Umowa na 
okres próbny. Praca w syste-
mie dwuzmianowym. Istnieje 
możliwość przeszkolenia. Wy-
magane prawo jazdy kategorii 
B. Wynagrodzenie miesięczne. 
Telefon 509 071 868
  Salon fryzjerski „Finessia” poszu-

kuje pracownika na stanowisko 
fryzjera. Umowa zlecenie. Wy-
nagrodzenie miesięczne. Praca 
na terenie Rewala. Wymagana 
znajomość języka niemieckiego. 
Telefon 795 681 005.
  Firma Work Service SA. po-

szukuje pracownika wsparcia 
działu obsługi klienta. Praca 

w Gryficach. Umowa zlecenie. 
Pełny wymiar godzin. Jedna 
zmiana. Wykształcenie śred-
nie. Zgłoszenia można nad-
syłać pod adres: rolewicz@
workservice.pl
  Firma Dino Studio poszukuje 

zastępcy kierownika marketu. 
Praca w Niechorzu. Wykształ-
cenie zasadnicze zawodo-
we. Praca w pełnym wymia-
rze. Dwie zmiany. Mile widzia-
ne doświadczenie zawodowe 
w branży spożywczej, a tak-
że umiejętność zarządzania 
personelem oraz książeczka 
zdrowia. Telefon 665 941 451
  Podejmę prace dorywcze na 

terenie Gryfic. Telefon 514 
494 641.
  Mężczyzna, około 60 lat. Po-

dejmie pracę w  zakresie 
ochrony i sprzątania parkin-
gu, również przy układaniu to-
waru i podobne. Telefon 698 
387 498.
 „GAMA” Przedsiębiorstwo Usłu-

gowo-Handlowe sp.j poszukuje 
osobę chętną do pracy w cha-
rakterze barmana. Zakres obo-
wiązków: obsługa gości w barze 
hotelowym. Miejsce: Śliwin. Wy-
magane doświadczenie na sta-
nowisku, znajomość trendów 
barmańskich oraz książeczka 
zdrowia. Języki: angielski, nie-
miecki. Umowa na czas okre-
ślony. Jedna zmiana. Pełen wy-
miar godzin. Płaca czasowo ze 
stawką miesięczną. Kontakt: 
605 421 308
  Firma ACON – Sławomir Ja-

worski poszukuje pracowni-
ka na stanowisko cieśli. Miej-
sce pracy: całe województwo 

z możliwością dowozu. Umo-
wa na okres próbny. W peł-
nym wymiarze. Jedna zmiana. 
Kontakt: 531 510 848
  Salon fryzjerski „Agat” w Po-

bierowie poszukuje pracow-
nika na stanowisko fryzjera. 
Umowa zlecenie w niepełnym 
wymiarze godzin. Telefon 723 
410 022
  Zakład ogólnobudowlany Ja-

nusz Samołyk poszukuje gla-
zurnika. Praca na czas nieokre-
ślony. W pełnym wymiarze go-
dzin. Wykształcenie podstawo-
we. Wynagrodzenie miesięcz-
ne. Telefon 731 293 391
  Szukam studentki pedagogiki 

do pomocy w nauce 9 - letnie-
mu chłopcu. Trzebiatów. Tele-
fon   516006250

RÓŻNE

  Kupię pianino elektryczne. Te-
lefon 503043328

NIERUCHOMOŚCI

  Pokój do wynajęcia, osobne 
wejście. Lokalizacja: Gryfice. 
Telefon 609 261 194.
  Do wynajęcia garaż w cen-

trum Gryfic, niedaleko Urzę-
du Miejskiego (z tyłu Media 
Expert). Telefon 695 158 548.
  Sprzedam działkę budowla-

ną, uzbrojoną 530m2, z wa-
runkami zabudowy. Lokaliza-
cja: Gryfice ul. Łąkowa. Media: 
prąd, woda, kanalizacja, gaz 
przy granicy działki. Działka 
z trzech stron ogrodzona, do-
jazd drogą asfaltową, chodnik 
wyłożony kostką brukową, ce-

na 68.000 zł do negocjacji. Te-
lefon 505 579 509
  Tanio sprzedam mieszkanie 

bezczynszowe po remoncie 3 
pokojowe plus kuchnia zabu-
dowana, łazienka, przedpo-
kój. CO, ocieplone, garaż oraz 
pomieszczenie gospodar-
cze. Do tego działka 5 arów. 
Mieszkanie znajduje się w Go-
łańczy Pomorskiej, 15 km od 
Kołobrzegu. Telefon 519 473 
538
  Sprzedam dom jednorodzin-

ny przy ul. Turkusowej w Gry-
ficach, rok budowy 2013, 
pow. działki 650 m2, pow. cał-
kowita domu 155,5 m2, pow. 
użytkowa 102,3 m2. Telefon 
508 984 933.
  Sprzedam mieszkanie dwupo-

kojowe, bezczynszowe w Trze-
biatowie, cena 130.000 zł. Tele-
fon 514 863 953.
  Sprzedam mieszkanie dwu-

pokojowe 45m w Trzebiato-
wie. Telefon 697 980 806
  PILNE! Sprzeda mieszkanie 

dwupokojowe, 46m2, III piętro 
na osiedlu XXX-lecia w Gryfi-
cach, bez pośredników. Tele-
fon 693 293 804.
  Sprzedam mieszkanie 2 po-

kojowe w Trzebiatowie przy 
ul Wojska Polskiego 20. Nie-
ruchomość o powierzchni 
53,55 m2 usytuowana jest na 
pierwszym piętrze. W skład 
mieszkania wchodzą 2 poko-
je, kuchnia, łazienka, przedpo-
kój, piwnica, strych (6,32m2), 
a także udział w działce i bu-
dynku. Cena 150 000 zł. Tele-
fon 601 178 381
  Sprzedam działkę budowla-

ną przy ul. Wiejskiej 3 w Trze-
biatowie o powierzchni 881 
m2. Działka niezabudowana, 
uzbrojona, ogrodzona, posia-
dająca dostęp do drogi pu-
blicznej. Cena do negocjacji. 
Telefon 601 178 381
  Sprzedam działkę zabudo-

waną - stodołę przy ul. Pia-
skowej w Trzebiatowie o po-
wierzchni 140 m2. Działka po-
siada dostęp do drogi publicz-
nej. Cena do negocjacji. Tele-
fon 601178 381

MOTORYZACJA

  Sprzedam motorower Simson 
Duo, poj. 50 cm, stan dobry, 
wszystkie części i podzespo-
ły oryginalne. Cena 2.600 zł 
do uzgodnienia. Telefon 723 
542 034. 
  FIAT 126p w dobrym stanie, 

czerwony, cena do uzgodnie-
nia. Telefon 609 261 194.
  Sprzedam Volkswagen Gol-

fa Plus 2006 rok. Pierwsza re-
jestracja sierpień 2007. Prze-
bieg 183.000. Pojemność 1.9, 
105 KM, Diesel. Bardzo dyna-
miczny i ekonomiczny silnik 
1.9 TDI o mocy 105KM. Auto 
świetnie się prezentuje. Stan 
techniczny jak i wizualny Bar-
dzo dobry. Manualna skrzynia 
biegów, typ nadwozia: hatch-
back. Lakier – czarny. Auto 
Wszystko sprawne, nie wy-
maga żadnego wkładu finan-
sowego. Wnętrze jak nowe, 
nie nosi śladów zużycia. Do-
datkowy komplet opon zimo-
wych na stalowych felgach. 
Cena 25.000 zł. Telefon 786 
863 379.

R E K L A M A
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Zajęcia gimnastyki artystycznej 
MRZEŻYNO. 5 marca 
w hali Mrzeżyńskiego 
Centrum Sportu 
odbędą się pierwsze 
zajęcia nowej 
dyscypliny sportowej 
– gimnastyki 
artystycznej. 

– Profesjonalna kadra ze 
Szczecina daje gwarancję 
atrakcyjnych treningów – 
mówi kierownik Kamil Twa-

rzyński. – Od czterech lat 
wzorowa współpraca z UKS 
„Błękitna” Szczecin owocu-
je wyjątkowymi wydarze-
niami. To właśnie w naszej 
hali odbywają się najwięk-
sze imprezy w gimnasty-
ce artystycznej. Do Mrze-
żyna przybywają najlepsze 
zawodniczki z całej Polski. 
Z myślą o naszej młodzieży 
postanowiliśmy wychować 
kolejne pokolenia – mówi 

Kamil Twarzyński, kierownik 
MCS. – Pierwsze, bezpłatne 
zajęcia odbędą się 5 marca 
o godzinie 10:00 w hali MCS. 
Na zajęciach obowiązuje 
sportowy strój – spodenki, 
koszulka, skarpetki. Zapisy 
odbędą się po pierwszych 
zajęciach i  wtedy będzie 
można zadać pytania, na 
które odpowie trener Alek-
sandra Rawicka, która od 
2014 pełni funkcję pomoc-

nika trenera w  Uczniow-
skim Klubie Sportowym 
„Błękitna” w sekcji gimna-
styki artystycznej.  Jest także 
trenerem w Studio Tańca 
Współczesnego IMPACT. 
Ukończyła kurs Instrukto-
ra Sportu – Fitness w Pol-
skiej Akademii Sportu oraz 
kurs sędziego gimnastyki 
artystycznej wydany przez 
Polski Związek Gimnastycz-
ny. lit

Orzeł Mrzeżyno  
– reaktywacja 
MRZEŻYNO. Wychowanków jakich doczekał się „Orzeł” może 
pozazdrościć niejeden klub piłkarski w Polsce. 

Grzegorz Krychowiak, 
Łukasz Kacprzycki, 
Adam Bogacz, oni 
wszyscy zaczynali 
swoje piłkarskie 
kariery na boisku 
osiedla „za Regą” 
w Mrzeżynie.

Adam Litwinowicz
redakcja@pulsmiasta.info 

ll	W zeszłym roku wróci-
li na piłkarskie salony roz-
poczynając przygodę w „B” 
klasie. Chociaż warunki są co 
najmniej średnie, to nie na-
rzekają. Chcą grać i chcą się 
rozwijać. Są dumni z tego, że 
w ich klubie kiedyś „kopał” 
sam „Krycha”.

Piłka znów w grze
Po wieloletniej przerwie wró-
cili do swojej pasji. Reakty-
wowali „ukochane dziecko” 
– „Orła” Mrzeżyno, w którym 
niegdyś piłkarską przygodę 
rozpoczynał Grzegorz Kry-
chowiak, Łukasz Kacprzyc-
ki i Adam Bogacz. „Orzeł” 
to wyjątkowy klub, który 
może miał szczęście, a może 
umiejętność współpracy 
z młodzieżą?

– Od jakiegoś czasu 
czuliśmy głód piłki nożnej 
na Osiedlu za Regą w Mrze-
żynie. Zapotrzebowanie było 
ogromne, dlatego też posta-
nowiliśmy reaktywować nasz 
klub – zdradza Krzysztof 
Kacprzycki, trener oraz 
wiceprezes KS „Orzeł” Mrze-
żyno. W tej chwili pracujemy 
z zawodnikami zarówno star-
szymi jak i młodymi. Reak-
tywowaliśmy ten klub dla 

Mrzeżyna i cieszymy się, że 
takim powodzeniem wśród 
mieszkańców osiedla cieszy 
się nasza decyzja – dodaje. 

Wielkie kariery
Takich wychowanków jakich 
doczekał się Orzeł Mrzeży-
no może pozazdrościć nie-
jeden klub piłkarski w Polsce. 
Grzegorz Krychowiak, Łukasz 
Kacprzycki, Adam Bogacz, oni 
wszyscy zaczynali swoje pił-
karskie kariery na boisku 
Osiedla za Regą w Mrzeży-
nie. – Fakt, że z  tak małej 
miejscowości, z tak małego 
klub wywodzą się zawodni-
cy, którzy grają na najwyż-
szym poziomie, zdecydowa-
nie podnosi morale. Właśnie 
w ten sposób motywujemy 
naszych piłkarzy, pokazuje-
my im, że przy własnym zaan-

gażowaniu, wysiłku i samoza-
parciu można zdziałać cuda. 
Jest to możliwe! Dużą zasłu-
gę w wychowaniu naszych 
najlepszy zawodników miał 
wspaniały sztab szkolenio-
wy. Słowa uznania kierujemy 
w kierunku Wiesława Rebisza 
i Andrzeja Ławruszko. To oni 
przyczynili się do wspaniałej 
gry naszych „Orłów” – wyja-
śnia trener z Mrzeżyna. 

– Podobnie jak Grze-
siek jestem wychowankiem 
„Orła” i jestem dumny z tego, 
że niegdyś trenowałem 
z  jednym z  najlepszych 
polskich piłkarzy – podkreśla 
Mateusz Smerdel piłkarz 
„Orła” Mrzeżyno. – Grze-
gorz chyba w każdej dyscy-
plinie sportowej był o jeden 
poziom lepszy. Potrafił 
konkurować z  dużo star-

szymi. Pamiętam jak chodzi-
liśmy do czwartej może piątej 
klasy szkoły podstawowej, 
on rywalizował z gimnazjali-
stami. Byli bez szans – dodaje 
z uśmiechem kolega z boiska 
Grzegorza Krychowiaka.

Chociaż warunki do 
treningu są co najmniej 
średnie, to nie narzekają. 
Chcą grać i chcą się rozwijać. 
– Tak jak w każdym klubie 
problemów jest mnóstwo, 
ale próbujemy je szybko 
rozwiązać. Staramy się 
grać i  nie mamy zamiaru 
się poddawać. W tej chwili 
jesteśmy na etapie zgry-
wania zespołu i chcemy ten 
wózek pchać dalej. Mamy 
gdzie trenować, mamy sprzęt 
treningowy. Jest dobrze, 
a może być jeszcze lepiej – 
podkreśla Kacprzycki. l

Być może w kolejnych latach na planszy będziemy z dumą 
podziwiali młode gimnastyczki z Mrzeżyna, Trzebiatowa i całego 
regionu.  FoTo: LIT

Z naszych parkietów
MALF czyli Mrzeżyńska Amatorska Liga Futsalu 
Burco – SPNS 5:4 
Termex – Heatsan 5:7 
Hattrick – Tunex   4:10 
1 Tunex Kołobrzeg  9 27
2 Hattrick Pub  9 16
3 Termex Mrówka Trzebiatów 9 13
4 BURCo 9 12
5 Heatsan Budzistowo 9 12
6 SPNS Trzebiatów 9   0

GALF czyli Gryficka Amatorska Liga Futsalu 
Grupa A
Unia 2010 Gryfice – Elektrosystem 2–3
Superportal 24 – Gravediggers Team 2–5
Kristone – Sędziowie  1–6
Pauza: Los Blancos 
Grupa B
Sparta Gryfice – MEA  7–2
ZEG – LO MS  5–1
Rop Benz – Graphfactory 9–3
Pauza: Lew Ubezpieczenia 

Grupa A
Miejsce Drużyna Mecze Punkty

1. Gravediggers Team 10 23
2. Elektrosystem 10 22
3. Unia 2010 Gryfice 9 16
4. Superportal 24 10 13
5. Sędziowie 9 13
6. Los Blancos 9 8
7. Kristone 9 0

Grupa B
Miejsce Drużyna Mecze Punkty

1. Sparta Gryfice 9 25
2. ZEG 11 20
3. Rop Benz 10 17
4. Lew Ubezpieczenia 9 17
5. MEA 10 10
6 Lo MS 10 9
7. Graphfactory 9 0

Liga squash Gryf-Arena
Poz. Nazwisko Mecze Z-P Sety Punkty
 1. WITKoWSKI 10 10–0 40–7 103
 2. BoRUK 10 9–1 37–10 94
 3. ZWIERZCHoWSKI 10 8–2 38–11 93
 4. KMITA 11 9–2 36–15 92
 5. WINNICKI 11 8–3 34–15 87
 6. CHYLA 9 6–3 24–21 57
 7. MIKSZA 7 5–2 23–13 53
 8. BoRTA 9 4–5 22–22 50
 9. NIŻNIoWSKI 10 4–6 22–25 49
 10. KoWALEWSKI 11 3–8 22–32 43
 11. GRADoŃ 11 3–8 15–36 32
 12. PoDLEŚNY 8 2–6 11–25 24
 13. DĄBRoWSKI 9 1–8 6–32 12
 14. SZAŁEK 10 1–9 7–39 11
 15. SZESZUŁA 9 0–9 5–36 5

– Staramy się grać i nie mamy zamiaru się poddawać. W tej chwili jesteśmy na etapie zgrywania 
zespołu – powiedział Krzysztof Kacprzycki.  FoTo: LIT
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